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Tisztelt Elnökség! 

Kedves Kollégák! 

A Magyar Curling Szövetség sportágfejlesztésében az elmúlt években jelentős új irány volt az egyetemi 

sport szegmensben a sportágunk népszerűsítése, amely területen az értékelésem szerint – a korábbi 

években közösen lerakott alapokra építve – jelentős előrelépést tettünk a 2024-es évben. 

A 2024-es évre erre az egyetemi sport területére meghatározott előzetes sportszakmai, 

sportágfejlesztési céljaink az alábbiak voltak: 

 További egyetemi kupák szervezése. 

 Minél több hazai egyetem bekapcsolása a curling sportágba. 

 A MEFS kapcsolat továbbépítésével elérni, hogy a curling bekerüljön a MEFS által működtetett 

MEFOB (Magyar Egyetemi és Főiskolai Országos Bajnokságok) versenyrendszerében elismert 

sportágként. 

 Az egyetemi sport szegmensben érdekelt sportszervezetek folyamatos integrációja az MCSZ-be, 

taglétszám növekedés támogatása az egyetemi sporton keresztül. 

 

1. Egyetemi kupák szervezése: 

A 2024-es évben folytattuk azt a kezdeményezést, hogy egyetemi kupák szervezésével továbbra is 

népszerűsítsük a sportágat.  

Az év első országos egyetemi kupáját 2024. április 11-én szerveztük a Győri Jégsport Központban, amelyen 

4 hazai felsőoktatási intézmény 11 csapata vett részt. Az egyetemi csapatok mellett a kupán lehetővé 

tettük győri középiskolák végzős csapatainak az indulását is, amellyel a célunk a jövőbeni egyetemisták 

körében a sportág népszerűsítése volt. 

A résztvevő intézmények: 

- Magyar Testnevelési és Sporttudományi Egyetem (2 csapat) 

- Széchenyi Egyetem (4 csapat) 

- ELTE Szombathely (2 csapat) 

- Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem (1 csapat) 

- Győri SZC Bercsényi technikum (2 csapat) 
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Év közben külön kitelepülést szerveztünk a Győrben, 2024. április 30-május 3. között megrendezett 

MEFOB-Feszt országos rendezvényén is, ahol a floor curling kipróbálásának lehetőségével is 

népszerűsítettük a sportágat a hallgatók és az egyetemi képviselők körében. 

  

 

Az év második országos egyetemi curling kupáját, már a MEFS elvárásainak megfelelően módosított szabályok és 

elvárások mentén 2024. november 27-én rendeztük meg a Győri Jégsport Központban. A kupán 6 egyetem 11 

csapata vett részt, immár 4, hosszabb pályán lebonyolítva az eseményt. 

 

2. Minél több hazai egyetem bekapcsolása a curling sportágba 

Az eddigi munkánk során az alábbi egyetemek neveztek, vettek részt már az egyetemi kupáinkon: 

- Magyar Testnevelési és Sporttudományi Egyetem (TF) 

- Széchenyi Egyetem  

- ELTE Szombathely  

- Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem 

- EDUTUS Egyetem 

- Óbudai Egyetem 

- Budapesti Corvinus Egyetem 
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Az elért egyetemek száma számomra azt mutatja, hogy van igény a sportág iránt a hallgatói szegmensben, 

van lehetőség a további növekedésre és sportág-népszerűsítésre az egyetemi sportágazatban, amelyre 

elsősorban nem az élsport közvetlen fejlesztése tekintetében kell gondoljunk, sokkal inkább a közösségi 

sport fejlesztése irányában, nem utolsó sorban pedig jó kapcsolódást jelenthet akár a kormányzat 

„Sportoló Nemzet” programjához is. 

 

3. MEFS sportszakmai kapcsolat építése 

Az elmúlt évek munkájának köszönhetően, 2024-ben szintet lépett az MCSZ kapcsolata a MEFS-sel is, 

amely vezetésével Kiss Bálint Sportigazgatóval többször is tárgyaltunk, egyeztettünk az év során. Ennek a 

közös munka eredményeként a MEFS elnöksége 2024 végén meghozta azt a határozatot, hogy a 2025-ös 

évtől a curling sportág is bekerülhet a hivatalos MEFOB sportágai közé. A MEFS-sel a kapcsolatunkat ennek 

tükrében kifejezetten jónak értékelem, a sportág pozícióját közös munkával nagyban sikerült javítanunk az 

elmúlt években, amelyre azt gondolom, mindannyian büszkék lehetünk. 

4. Taglétszám növekedés támogatása 

Továbbra is fenntartom azt a szakmai álláspontomat, hogy a sportág jelenléte a hazai egyetemi sportban 

stratégiai cél, amely szolgálja és támogatja azt a törekvést, hogy minél több egyesület csatlakozzon az 

MCSZ munkájához. Megítélésem szerint az egyetemi curling egy jó „hívó szó”, és lehetőség lehet azon 

egyetemi városokban működő téli sportokkal foglalkozó egyesületeknek, akik jégfelülettel is rendelkeznek. 

Ennek köszönhetően is csatlakozott talán az MCSZ tagszervezetei közé a Veszprémi Jégsport Egyesület, 

illetve a Dunaújvárosi Jégtörők Egyesülete is. Mindkét új klub esetében igyekszünk velük megosztani azt a 

know-how-t, és tapasztalatokat, amelyre a győri Széchenyi Egyetemmel kapcsolatban az elmúlt években 

szert tettünk az együttműködésünk során. 

5. Javaslat a 2025. évi feladatokra, teendőkre 

Ezúton is szeretném kifejezni a köszönetemet és elismerésemet a Magyar Curling Szövetség vezetésének és 

munkatársainak, tagszervezeteinek, tagjainak azért a közös munkáért, amelyet ezen a területen az elmúlt 

években, különösen a 2024-es esztendőben elvégeztünk. Meggyőződésem, hogy nem állhatunk meg ezen 

az úton sem. 

Továbbra is fontos sportágfejlesztési irányként gondolok az egyetemi sportra. Azt gondolom, az elmúlt 

évek munkája és eredményei – akár a kétkedők számára is – jól mutatják, hogy a magyar sportnak egyre 

inkább fontos szegmense az egyetemi sport, amelyből a curling sem maradhat ki. Mik lehetnek a céljaink 

ezen a területen a jövőben, 2025-ben? 

 Az első hivatalos curling MEFOB megszervezése. Ehhez két opció van, vagy áprilist, vagy pedig az 

őszi szemeszterben, egy novemberi időpontot javaslok kijelölni, és egyeztetni, mielőbb a MEFS-sel. 

Itt fontosnak gondolom, hogy mielőbb döntést hozzunk az első MEFOB időpontját illetően, hogy az 

mielőbb bekerülhessen a MEFS 2025-ös versenynaptárába. A helyszínt illetően ezúton is szeretném 

felajánlani a Győri Jégsport Központ (hamarosan már Győri Egyetemi Jégsport Központ) helyszínét 

erre az eseményre. 
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 Tovább kell fejlesztenünk, bővítenünk a csatlakozó egyetemek, és sportszervezetek számát is. 

Információim szerint a Dunaújvárosi és a Veszprémi Egyetem mindenképpen csatlakozni fog, és 

tudomásom  szerint, a tatabányai PTSE is aláírt egy együttműködési megállapodást az EDUTUS 

Egyetemmel, amely szintén jelezte részvételi szándékát.  

 

 További egyetemek lehetnek 2025-ben, akik bekapcsolódhatnak a versenyrendszerbe az 

álláspontom szerint: Miskolci Egyetem (van MCSZ tagegyesület), Pécsi Tudomány Egyetem ETK 

(személyes kapcsolatom van velük, nyitottság meg van a részükről), Szeged (van jégpálya), 

Debrecen, Sopron. Itt vannak jégpályák, és egyetemek is, és kapcsolatunk is van velük valamilyen 

formában. 

 

 

 Motiválnunk, ösztönöznünk kell az MCSZ meglévő tagszervezeteiben sportoló egyetemi 

hallgatóinkat is, hogy vegyenek részt a MEFOB-on, vegyenek részt az egyetemi curling 

versenyeken is. Tudom, hogy számukra ez „rangon aluli”, esetenként sajnos „derogál”, de a 

tudtukra kell adjuk, hogy onnantól, hogy hivatalos MEFOB sportág lett a curling ez az ő személyes 

érdekük is lehet (plusz pont az esetleges sportösztöndíj odaítélésénél stb.), illetve az egyetemük 

számára innentől fontos minden MEFOB részvétel. 

 

 Jelen kell lennünk az egyetemi sportrendezvényeken. Javaslom a kitelepülést az idén is a MEFOB 

FESZT-en, ennek a helyszínét sajnos még nem ismerem, illetve 2025-ben a Széchenyi Egyetem lesz a 

házigazdája az EFOTT-nak (Sukoró, 2025.július 9-13.), ahol szintén hasznosnak látnék egy sportág 

népszerűsítő kitelepülést a floor curling-gel. 

 

 

 Egyetemek célzott megkeresése. A floor curling lehetőséget nyújthat arra, hogy azon egyetemeket 

is megkeressük, ahol nem biztos, hogy van jégpálya. 

 

 Javaslom az egyetemi curling érdekében végzett munka szakszövetségi elismerését is. Kérem, 

fontoljátok meg annak a lehetőségét, hogy az MCSZ az éves díjátadó gáláján alapítson egy külön 

díjat, amellyel az adott évben az egyetemi curling sport érdekében tett erőfeszítéseket díjazza a 

résztvevő egyetemek körében. Amennyiben ezt támogatjátok, akkor az első ilyen elismerésre a 

Széchenyi Egyetemet javaslom, akikkel immár három éve elkezdtük ezt az utat. Nem csak 

szakmailag, de anyagi támogatással is hozzájárultak az elmúlt években Győrben megrendezett 

egyetemi curling kupák szervezéséhez. 

Hiszem, hogy komoly eredmény, amit ezen a területen az elmúlt években elértünk. Ezúton is köszönöm 

nektek a támogatásotokat az egyetemi sport irányában. Bízom abban, hogy a következő években közösen 

folytathatjuk ezt a munkát. 

Tisztelettel kérem a beszámolóm megvitatását és elfogadását. 

Sportbaráti üdvözlettel: 

Nagy Ákos 


